
Sessió GT COMUNICACIÓ. En línia, 1 de desembre de 2022 

Taula de cogestió marítima del Litoral del Baix Empordà – any 2022 

RESUM DE LA SESSIÓ del GT COMUNICACIÓ 

01/ 12 / 2022 

 

Data i hora de 
la reunió 

1 de desembre de 2022 

Lloc zoom 

Assistents 7 persones 

Entitats - Associació Amics de Cala Margarida 
- Cambra Oficial de Comerç, Indústria i Navegació de 

Palamós 
- Subdirecció Biodiversitat DACC 
- GALP Costa Brava 
- Fundació Promediterrània 

 
Empresa de dinamització: ARC Mediació Ambiental 

 

Objectius/ordre 
del dia 

1. Tancar proposta estructura de la web de la Taula 
2. Debatre sobre el programa Jornada sobre Model Turístic del Litoral del Baix 

Empordà. 
3. Pla de comunicació institucional 
4. Difusió plenària de la Taula (ja tenim data, 16 de gener) i altres temes. 

 

Principals 
conclusions 

 Sobre la web 
- Sobre el domini: 

o Es fan varies propostes de nom (Litoralemporda.org; 
cogestiobaixemporda, taulabaixemporda;...) 

o Es van plantejant diferents criteris a l’hora d’escollir el nom (que sigui 
un nom curt i autoexplicatiu, que pugui tenir sentit a nivell 
internacional, que reconegui l’espai, que inclogui d’alguna manera el 
tema de la cogestió, que sigui clar, que ens diferenciï, que es vegi que 
és un espai de participació,... 

o Amb aquests criteris, sembla que el nom que s’ajustaria més és: 
cogestiobaixemporda1 

 
- Sobre els objectius de la web: 

o Sembla correcte per tothom que serà un espai de trobada dels 
membres de la Taula i de projecció del que s’està fent. 
 

- Sobre la proposta d’estructura: 
o Es fa una proposta d’estructura en 7 apartats (1. INICI, 2. QUI SOM, 3. 

L’ÀMBIT, 4. QUÈ FEM, 5. RECURSOS, 6. ACTUALITAT, 7. CONTACTE) 
o Es considera que, globalment són molts apartats i es fan les següents 

aportacions: 
▪ Unir els apartats 2 i 3 en un de sol que es digui La Taula. 

També inclouria un subapartat que expliqui què és la 
Cogestió. 

▪ L’apartat de l’àmbit es podria deixar, ja que així es dona 
rellevància també a l’espai i als seus valors. Estaria bé que 
estigués vinculat des de l’apartat INICI. 

 
1 Faltaría veure si es pot especificar que és de l’àmbit mari, encara que seria molt llarg. 
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▪ Dins l’apartat de la Taula, parlar de qui forma part, com està 
organitzada, que hem fet fins ara, que volem fer,... 

▪ És important que hi hagi un text inicial que t’orienti, i després, 
el menú. 

▪ És important també tenir un repositori documental. 
▪ Quan hi hagi un esdeveniment (una jornada, p.ex.), estaria bé 

destacar-la a l’inici i que t’adreci directament a les 
inscripcions. 

▪ Es tractaria de barrejar el frontal d’inici (amb fotos) amb 
elements constitutius de la Taula i elements d’actualitat. 

▪ Millor simplificar l’apartat d’actualitat, ja que s’ha de pensar 
en les dificultats després a l’hora del manteniment. 

 
- Altres aspectes de la web: 

o Idiomes: català, castellà i anglès. 
o Arrancar amb una estructura bàsica, només en un idioma (ara 

mateix), que sigui fàcil d’actualitzar i autogestionar. És important que 
el que es faci no ens limiti el creixement posterior. 

o Es planteja el dubte de la manera de finançar la web. Si la Taula fos 
una entitat jurídica (associació o similar) es podria accedir a 
subvencions o a plans de digitalització. En resposta a això, des de la 
Secretaria s’explica que actualment s’està fent l’estudi de 
sostenibilitat i que una part segurament reflexionarà sobre la fórmula 
jurídica. En tot cas, s’hauria de fer una pàgina inicial però amb un 
compromís de que una vegada es disposi de fórmula jurídica, es pugui 
traspassar els continguts i el domini. 

o La pàgina hauria d’estar enllestida per presentar-la el 16 de gener a la 
sessió plenària. Això si, seria una plantilla que pugui anar creixent. 

o Arcadi Moradell s’ofereix per ajudar a fer l’estructura base, buscar 
una matriu adient i organitzar el disseny. Ens comenta que el cost 
mínim son els 40 euros del domini i els 120 euros de l’allotjament. Es 
podria cobrir amb la partida de comunicació inclosa dins del contracte 
amb la FB. 

o Alfons Garrido proposa utilitzar el servidor de la Fundació 
Promediterrània, però el problema és que el que es necessiten son les 
plantilles per poder fer el disseny, i això és el que s’hauria 
d’externalitzar. 
 

- Sobre les imatges: 
o S’haurien de demanar als membres de la Taula. Aprofitar el plenari 

per fer la crida. 
o Es proposa també (per més endavant) fer un concurs fotogràfic. 
o Es planteja en tot cas, demanar al Consell Comarcal del Baix Empordà 

que cedeixin imatges. 
 
 
 Jornada sobre el model turístic 

- Sobre la proposta d’estructura: 
o S’havia enviat prèviament una proposta d’estructura de la jornada. 

Sobre l’estructura s’obre un debat sobre el format: 
▪ No es considera interessants unes jornades només per 

escoltar i participar poc. Si el plantejament és d’una ponència 
inaugural i dues taules rodones, finalment, les persones 
assistents participaran molt poc. 
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▪ Es proposa donar-li un altre format: una ponència marc, 
inspiradora, de context, una taula de debat amb diferents 
actors i una dinàmica participativa amb les persones 
assistents, que poden, per exemple, desenvolupar un o varis 
reptes. 

o També s’ha de pensar que la jornada sigui atractiva i motivadora per 
garantir una mínima assistència. En funció del nivell de les persones 
ponents i de la novetat dels seus continguts, generarà més 
expectatives i vindrà més gent. 

 
- Sobre els continguts: 

o A partir de la proposta d’objectius i continguts de la jornada, es fan 
també tot un seguit d’aportacions: 

▪ El fet que es tracta d’una temàtica que ja es va parlant en 
diferents àmbits (patronats de turisme, Diputació, Taula 
Gironina de Turisme, tribuna de Jordi Comas,... 

▪ Es considera que seria més diferent plantejar una reflexió 
sobre què poden aportar les diferents empreses turístiques en 
aquest model desenvolupament sostenible, que té en compte 
la preservació del medi natural... 

▪ La especificitat de la Taula i el seu valor és que formen part 
moltes entitats que no estan focalitzades en el turisme i per 
tant, es pot obrir un diàleg amb el sector sobre la preservació 
del medi. 

o Es proposa centrar la jornada en: “Cogestionar el turisme per 
preservar el medi”. Encara que hauríem de donar-li una volta, es 
tractaria d’introduir també el terme cogestió a l’hora de planificar el 
desenvolupament turístic en el territori, amb l’objectiu de conservar 
el patrimoni. 

o Tenir en compte l’Acord Nacional de Turisme2, que recull molts 
aspectes orientats a aquest model de turisme sostenible. 
 

- Sobre les persones ponents 
o Com a ponència marc, inspiradora, podria estar a càrrec de Jose 

Antonio Donaire (responsable Acord Nacional de Turisme). 
o La taula de debat podria estar formada per persones/entitats que 

estan dins la Taula (Associació Amics de les Illes Formigues, p.ex.) 
o La moderació de la Taula la podria portar Miquel Marti 
o Per rebre les propostes per part del Grup de Treball de comunicació, 

s’enviarà una estructura, sense noms, posant P1, M1, T1, T2 i T3 per 
tal que facin propostes dins d’una excell. 

o Seria bo que a la taula rodona hagués una persona de cada àmbit, 
però amb la visió dirigida al turisme. 

o S’haurà de mirar el tema de gènere. 
 

- Públic al que s’adreça la jornada: 
o Agents del sector turístic, tant privats com públics. 

 
- Horari de la jornada: 

o Possiblement seria un matí amb un pica-pica al finalitzar. 
o No sembla factible que sigui tot el dia. 

 

 
2 Demanar-li a Pol Fages 
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- Amb això us convocarem una altra vegada, en base a la info que hagi arribat. 
Mirarem també el tema de gènere. 

 
 Pla de comunicació institucional 

- S’havia enviat prèviament la proposta de pla de comunicació institucional. En 
general es veu molt adequat i només es plantegen dubtes sobre si tindrem 
prou recursos per portar-lo a terme. S’explica que comptem amb la 
col·laboració de la Fundación Biodiversidad. 

 
 Altres temes 

- Mireia Esteve, del GALP, informa que s’està organitzant, a l’Escala, un Congrés 
que te a veure amb l’aprofitament del mar, la cogestió pesquera,... Quan 
tingui més informació, ens la farà arribar per no solapar-nos i establir 
sinergies. 

  

Conclusions 
operatives 

- Es contractarà el domini cogestiobaixemporda.org ARC 

- Es contractarà l’allotjament de la web amb una plantilla que doni 
cabuda tot el parlat 

ARC 

- Es farà una proposta inicial de pàgina web, incorporant els canvis 
d’estructura proposats i amb l’enfocament parlat al llarg de la 
sessió. Hauria d’estar enllestida per poder-la presentar el 16 de 
gener. 

ARC i Arcadi Moradell 

- El 16 de gener es presentarà al plenari i es demanarà col·laboració 
per aportar imatges 

Miquel Martí 

- Es prepararà una nova proposta de jornada, incorporant tot el que 

s’ha parlat a la sessió. El títol serà: “Cogestionar el turisme per 
preservar el medi” o similar. La estructura serà: ponència 
marc inspiradora + taula (amb portaveus dels diferents 
àmbits de la Taula) + dinàmica participativa amb les 
persones assistents. La jornada s’adreçarà als membres de la 

Taula + agents relacionats amb el turisme (públics i privats). 

ARC 

- Enviament d’informació sobre l’Acord nacional de Turisme Pol Fages 

- Es demanarà als membres del GT de comunicació propostes de 
possibles ponents 

ARC (enviarà 
formulari) 

- Hem de tenir més informació del Congrés que es vol realitzar a 
l’Escala al mes de març 

Mireia Esteve 

 

 

1 de desembre de 2022 


